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 جُىب –دور انخلاَا انتائُت انًُظًت فٍ يرض انتهاب انكبذ انًُاعٍ فٍ يحافظت انبصرة 

 انعراق         

 40 يرَط شخصى وسجهى عهً اَهى يرظً يُاعت راتُت تى ترشُخ 218يٍ يجًىع  

 انذراست انًُطُّ . َعاَىٌ يٍ يشاكم يُاعُت فٍ انكبذ ( ركر11 اَثً  و29)يرَط 

نهخلاَا انتائُت انًُظًت  ويٍ خلال دراست انتجًعاث انبروتُُُت عهً سطحها بذراست 

CD4, CD25 ,CD127 ٌاظافت انً دراست عايم انُسخ انذاخم خهى FOXP3 

كًا ,  اظهرث انُتائج اَخفاض فٍ اعذادانخلاَا انتائُت انًُظًت   بٍُ يرظً انكبذ انًُاعٍ

اٌ دراست قابهُت انخلاَا انتائُت انًُظًت نهًرظً اظهرث  ظعفا فٍ قذرةتها عهً تثبُػ 

تققُى يستىي  كما شملت الدراسة انخلاَا انًؤثرة  نذي يرظً انتهاب انكبذ انًُاعٍ 

تركُس انًحركاث انخهىَت فٍ يصىل انًرظً حُث اظهرث انذراسُت زَادة فٍ كلا 

 . انُىعٍُ يٍ انًحركاث انخهىَت انبادئت نلاتهاب وانًعادة نلانتهاب 

 From 218 patients diagnosed as autoimmune disease patients forty patients (29 

Female and 11 Male ) candidates as AutoImmune hepatitis  patients (AIH)  ,T 

regulatory  phenotype included study of  CD4 ,CD25 CD127  surface marker in 

addition to  FOXp3 intracellular  transcription factor, the result showed 

reduction  in TReg level in AIH patients , study of  TReg  cells suppression  showed 

impairment of  patients TReg to suppress effectors T cells the results showed   

CPM in the present of TReg cell  among healthy  control, and The study included 

the role of T regulatory cells in Autoimmune hepatitis in Basrah 

province –south of Iraq   



 


